
PROTOKÓŁ NR XXXI/2021 
z trzydziestej pierwszej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 30 czerwca 2021 r. 

W dniu 30 czerwca 2021 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej Nr 
37 odbyła się trzydziesta pierwsza sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 30 czerwca 
2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:03 tego samego dnia. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył trzydziestą pierwszą 
sesję Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję oraz tych 
uczestniczących online radnych, sołtysów, pracowników urzędu oraz mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane  
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Gminy.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka - online 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Dorota Kaczmarek 
5. Lidia Kocąka 
6. Tomasz Marczewski 
7. Daniel Mazurkiewicz 
8. Wioletta Mazuro 
9. Beata Pańtak 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Teresa Sygut 
12. Adam Szreder 
13. Maria Tarczewska-Sierko 
14. Karol Wiler - online 
15. Błażej Woźniak - online 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził kworum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zapytał o uwagi do porządku obrad, który został 
przesłany radnym poprzez system e-sesja. Uwag nie wniesiono. 

 
Porządek obrad XXXI sesji rady Gminy Świdnica przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy z dnia 26.05.2021 r. 
4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  



5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Debata nad raportem o stanie Gminy Świdnica za 2020 rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Świdnica na lata 2022-2030. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie Świdnica 

na rok szkolny 2021/2022. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie kierownika gminnej 

jednostki organizacyjnej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  Gminy Świdnica 

za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 2020 rok. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok. 
20. Zamknięcie obrad. 

 
3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 26.05.2021 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zapytał radnych o ewentualne uwagi do protokołu  
z XXIX sesji. W związku z tym, że żadnych uwag nie wniesiono, protokół został przyjęty przez 
aklamację.  
 
 
4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz przedstawiła informacje o działaniach 
podejmowanych od dnia ślubowania. 21 czerwca spotkała się z dyrektorem Głównego Urzędu 
Statystycznego w sprawie spisu powszechnego mieszkańców Gminy Świdnica i niskiej 
frekwencji w samospisie. Zaapelowała do mieszkańców gminy, którzy nie dokonali samospisu, 
aby to zrobili. Jeżeli nie mają sprzętu i możliwości, to mogą się spisać w urzędzie i pomoże w 
tym pracownik urzędu. 22 czerwca spotkała się z mieszkańcami gminy w ramach 
cotygodniowych dyżurów wójta. 24 czerwca uczestniczyła w zakończeniu roku szkolnego klas 
ósmych w Szkole Podstawowej w Słonem oraz w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 
Świdnicy. Na zaproszenie księdza proboszcza Piotra Kępki wzięła udział w uroczystości 25-
lecia parafii w Wilkanowie. 25 czerwca uczestniczyła w zakończeniu roku szkolnego klas 4-7 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy. W tym dniu uczestniczyła również w 
Zgromadzeniu Zielonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego. 28 czerwca spotkała się z 
włodarzami członkami Lubuskiego Trójmiasta w sprawie ewentualnego wstąpienia Gminy 
Świdnica do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej, której celem jest zwiększenie dostępności 
mieszkań na wynajem lub komunalnych dla osób o umiarkowanych dochodach. W tym celu 



poprosiła również o spotkanie z radnymi, aby przedstawić koncepcję wstąpienia Gminy 
Świdnica do tzw. SIM. Termin spotkania został ustalony na 8 lipca. 28 czerwca spotkała się z 
sołtysami w celu omówienia spraw bieżących oraz powstania w gminie targowiska i organizacji 
dożynek. 29 czerwca uczestniczyła w walnych zgromadzeniu stowarzyszenia Lubuskie 
Trójmiasto,  
a następnie wzięła udział w sesji Gminnej Rady Seniorów. 

 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że w okresie międzysesyjnym obył 
kilka rozmów z mieszkańcami miejscowości Słone w sprawie prowadzenia działalności 
gospodarczej na terenie Słonego. Spotkał się z wójtem i rozmawiali o bieżących problemach. 
 

6. Wolne wnioski i informacje.  
 
Mieszkanka Wilkanowa zapytała, czy są plany remontu z ulicy Szkolnej. Naprawiono ulicę 
Kosową, natomiast Szkolna jest w złym stanie, zwłaszcza po ostatniej ulewie. 

Wójt Gminy Świdnica poinformowała, że rozmawiała z wykonawcą ulicy Kosowej. Ma on  
w ramach bieżących remontów doprowadzić ulicę Szkolną do stanu przejezdności. Powinno 
być to zrobione w niedługim czasie. Będzie remontowany odcinek od wjazdu w tą ulicę do sali 
wiejskiej.  

Mieszkanka Wilkanowa zauważyła, że jest jeszcze w bardzo złym stanie odcinek drogi powyżej 
sali wiejskiej. Trudno tam przejechać samochodem i przejść. Poprosiła, by utwardzić to 
destruktem.  

Wójt Gminy Świdnica powiedziała, że będzie starała się temu zaradzić, wykorzystując materiał, 
który jeszcze Gmina posiada. Pracownik, który zajmuje się drogami na pewno będzie na 
oględzinach i będzie próbował pomóc.  

Sołtys wsi Świdnica Wanda Wojtkowiak powiedziała, że droga powiatowa ulica Kosynierów 
od wiosny jest w złym stanie, a po ostatnich deszczach są same dziury. 

Wójt Gminy Świdnica poinformowała, że wczoraj powiat w jakimś stopniu zasypał te dziury. 
Nie są one jednak utwardzone w taki sposób, jaki byśmy chcieli. Jeżeli po opadach stan się 
znowu pogorszył, to urząd będzie interweniował.  

Sołtys wsi Drzonów Elżbieta Noga poinformowała o złym stanie drogi powiatowej od muzeum 
do tzw. „domu kowala”. Z tej drogi woda spływa na prywatną posesję. Sołtys nie wie czyim 
obowiązkiem jest czyszczenie rowu przy tej drodze. Mieszkańcy skarżą się, że spływająca 
woda zalewa ich podwórko. 

Sołtys Elżbieta Noga powiedziała, że miała być remontowana droga obok stawu. Odbył się 
przetarg, dlatego mieszkańcy pytają się, kiedy ta droga będzie robiona. 



Wójt Gminy Świdnica odpowiedziała, że wczoraj podpisała umowę na wykonanie tej drogi. 
Wykonawca w najbliższym czasie ma wejść już z robotami. 

Mieszkaniec Świdnicy Tadeusz Kaczmarczyk zapytał, czy nie można ustawić spowalniaczy na 
drodze zamiast znaków zatrzymywania się i postoju, które usytuował jeszcze komisarz. Te 
znaki są niepotrzebne, na tym odcinku nie było żadnego wypadku. Dodał, że wiele lat 
przychodzi na sesje Rady Gminy. Powiedział, że każdy z poprzednich wójtów miał zastępcę  
i uważa, że obecny wójt też powinien mieć swojego zastępcę. Jest to wielka praca. 

Wójt Gminy Świdnica odpowiedziała, że zostało już zlecone opracowanie takiej koncepcji jaka 
była wcześniej, czyli kompromisowe 10 minut postoju. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica dodał, że sprawa była poruszana na poprzednich 
sesjach. Wydaje się, że ten kompromis, który był wypracowany na ulicy Długiej, czyli 
możliwość 10-cio minutowego postoju, był dobry. Samochody zaparkowane przy sklepie 
zmuszały innych kierowców do hamowania. W momencie ustawienia znaków zrobiło się 
czysto na drodze, co spowodowało, że samochody jeżdżą w tym miejscu szybciej. Zauważył, 
że żadne znaki i spowalniacze nie pomogą, jeżeli kierowcy nie będą mieć odpowiedniej kultury. 
Dodał, że spowalniacze przydałyby się na ulicy Ogrodowej w Świdnicy. Poprosił, by 
pracownicy urzędu sprawdzili, czy na ulicy Długiej, na części gminnej, można ustawić 
spowalniacze i jaki byłyby to koszt. Na pozostałej części ulicy decyzja należy do zarządcy 
drogi. 

Radny Adam Szreder powiedział, że cieszy się, że do Letnicy dociera światłowód. Większość 
gospodarstw będzie podłączona do światłowodu, będzie mogła korzystać z internetu. Natomiast 
konsekwencją tej budowy są rozkopane drogi. Ledwo wyremontowane, bardzo ładnie na 
wiosnę, zostały naprawione niektóre drogi gminne. Natomiast wykonawca pozostawił bałagan 
po sobie. Zapytał, czy gmina ma instrumenty do tego, żeby wykonawcę zmobilizować, aby 
drogi przywrócił do stanu pierwotnego.  
Radny przekazał prośbę od mieszkańców, aby Gmina podjęła rozmowy z powiatem 
zielonogórskim, żeby w Letnicy usytuować cztery progi zwalniające – koło bloków, przy 
zjeździe od strony cmentarza w stronę wsi na wysokości kamienia, przy posesji 20 i przy 
zborze. To by poprawiło bezpieczeństwo. Jeżeli jest możliwość, to jest prośba żeby podjąć  
z powiatem rozmowy. 

Wójt Gminy Świdnica powiedziała, że mieszkańcy bloków wystąpili do Powiatowego Zarządu 
Dróg o zmianę organizacji ruchu w postaci progów zwalniających. Zobaczymy co PZD 
odpisze. Jeżeli będzie pozytywna decyzja, to ze strony Urzędu będzie mogło pójść pismo o to, 
by zmienić organizację ruchu w pozostałym zakresie. 

Radny Marek Bursztyn powiedział, że rozmawiał z sołtysem wsi Słone, gdzie progi są już 
założone i sołectwo dalej pisze w tej sprawie. Powinna być opinia Policji. Jeżeli opinia będzie 
pozytywna to wtedy powiat nie ma ruchu. Radny poinformował, że rozmawiał z dyrektorką 
PZD i otrzymał informację, że na drogach powiatowych można zakładać tylko takie progi jakie 
są np. w Słonem, tzn. kwadratowe czerwone. Duże samochody typu autobusy i ciężarówki 
przejeżdżają przez te progi bez zwalniania, ponieważ progi mieszczą się pomiędzy kołami. 
Patrząc na stan drogi w Orzewie to ustawienie progów zwalniających jest konieczne. Radny 
poinformował, że zamierzają zrobić tak jak sołtys Słonego podpowiedziała. Zostało już 
przygotowane pismo do Policji z podpisami mieszkańców. Byłoby dobrze, gdyby jeszcze 
Gmina wysłała pismo w tej sprawie. 



Radna Beata Pańtak dopowiedziała, że można by było podziałać w radach sołeckich. 
Współpracowała z sołtysem Słonego i pisały pisma bezpośrednio do zarządu dróg, dlatego 
uważa, że działalność rad sołeckich i radnych jest tak samo ważna. Udało się nie angażować 
Urzędu Gminy, chociaż Urząd może wspomóc.  

Sołtys wsi Słone Wanda Ławniczak poinformowała, że pisała pismo do Komendy Miejskiej 
Policji, była na spotkaniu z komendantem i otrzymała pozytywną opinię. W sprawę w ogóle 
nie był włączony Urząd Gminy. Odbędzie się spotkanie z Zarządem Powiatu i zostanie 
ustalone, w którym miejscu mają być progi zwalniające.  

Sołtys wsi Drzonów Elżbieta Noga poinformowała, że pisała w sprawie drogi wojewódzkiej nr 
297 przez Drzonów. Koło jej domu jest niebezpieczny zakręt. Jeżdżą tą drogą ciężarówki, bo 
skracają sobie drogę na Żagań, Żary. Wjeżdżają do wsi z dużą prędkością mimo ograniczenia. 
Zapytała, czy jako sołtys może napisać o postawienie trójkąta, żeby ciężarówki się zatrzymały 
i dopiero wjechały do wioski. Zaczęła przygotowywać już pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, ale chciałaby by Urząd Gminy również poparł tę sprawę.  

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga zauważała, że najpierw trzeba zacząć od uzyskania opinii 
Policji.  

Wójt Gminy Świdnica powiedziała, że jeżeli radni i rady sołeckie mają możliwość wystąpić do 
Policji i równocześnie do dróg wojewódzkich lub powiatowych, to powinni to zrobić. Sygnał 
od mieszkańców jest brany pod uwagę. 

Radny Adam Szreder poinformował, że jeśli chodzi o Powiatowy Zarząd Dróg, jak również 
powiat zielonogórski, jesteśmy w stałym kontakcie, piszemy różne pisma. Nie mniej jednak, 
jeżeli będziemy działać zespołowo, czyli sołectwa i gmina ze swojej strony, to wtedy ten efekt 
może po prostu będzie. Natomiast my jesteśmy w kontakcie i naprawdę możemy pokazać cały 
segregator różnych pism, które zostały skierowane do Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie 
spowalniaczy i usunięcia nieczystości, bo te wszystkie pobocza są po prostu muldy piachu, 
które spływają gdzieś z górki na dół. Różne historie są tam opisywane, natomiast jeżeli 
dwutorowo pójdą pisma, ze strony Gminy i ze strony sołectwa i mieszkańców, to wtedy może 
osiągniemy efekt.  

Radna Danuta Janek podziękowała pracownikom Urzędu Gminy za założenie progów 
zwalniających. Progi zostały założone wczoraj. Podziękowała również mieszkance Piasek, 
która przyczyniła się do tego, że progi zostały założone. Są mieszkańcy, którzy popierają 
zakładanie progów zwalniających, ale są również przeciwnicy. Wyraziła nadzieję, że osoby, 
które są przeciw, zrozumieją, że bezpieczeństwo jest ważniejsze.  

 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 
wpłynęły do biura rady żadne interpelacje i zapytania od radnych.  

Na sesji także nie zgłoszono żadnych interpelacji i zapytań.  

 



 
 
8. Debata nad raportem o stanie Gminy Świdnica za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że na stronie internetowej Gminy 
Świdnica została umieszczona informacja dla mieszkańców gminy o możliwości 
uczestniczenia w debacie nad raportem o stanie Gminy Świdnica. Należało w tym celu złożyć 
do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne zgłoszenie poparte podpisami mieszkańców. 
Zgłoszenie należało złożyć najpóźniej 29 czerwca. Do tego terminu nie wpłynęły żadne 
wnioski.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył debatę. 

Radny Daniel Mazurkiewicz zwrócił uwagę na zdawalność egzaminów ósmoklasistów  
w gminnych szkołach podstawowych. Porównując dane do roku 2017, kiedy były jeszcze 
gimnazja, to z roku na rok, systematycznie, zdawalność egzaminów spada. W 2020 roku  
w szkole w Świdnicy zdawalność z języka polskiego spadła do 51%, gdzie w przypadku 
gimnazjum to było 71%. Specyfika szkół jest trochę inna, niemniej jednak zdawalność wydaje 
się wskaźnikiem, który pokazuje poziom szkoły. Podobnie jest w szkole w Słonem, gdzie  
z roku na rok te wskaźniki zdawalności systematycznie spadają. Dotyczy to również 
matematyki i języka angielskiego. Powinniśmy zwrócić uwagę na to.   
Kolejną sprawą, na którą radny zwrócił uwagę to stan należności zaległych do zapłaty  
w mieszkaniowym zasobie gospodarowania, gdzie w stosunku do ubiegłego roku znacznie 
wzrósł. Należałoby dołożyć większej staranności w ściągalności tych należności. Zauważył, że 
jest błąd w sprawozdaniu, ponieważ budżet sołecki Wilkanowa jest wskazany na poziomie 847 
tysięcy. 
Kolejna sprawa to zaopatrzenie w wodę. Z roku na rok są wpisywane problemy, na przykład  
w przypadku Świdnicy braku drugiego zbiornika na ujęciu wody. W ostatnim czasie przez kilka 
dni były problemy z wodą. Wiąże się to z podlewaniem trawników i ogrodów przez 
mieszkańców. Nie mniej jednak należy wziąć pod uwagę, że poziom zużycia w okresie letnim 
i postawić drugi zbiornik zapasowy, który w przypadku zwiększonych rozbiorów będzie  
w stanie zrealizować zapotrzebowanie na wodę.   
W przypadku gospodarki odpadami też wydaje się, że cały czas powinna być weryfikowana 
ilość mieszkańców objętych opłatą za odbiór odpadów, ponieważ stan zameldowania wynosi 
6680, a liczba mieszkańców którzy opłacają odbiór odpadów to 5957. Stan zadłużenia 
przeterminowanych opłat jest na poziomie 125 tysięcy i w stosunku do poprzedniego roku 
ściągalność powinna być większa.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica powiedział, że sprawy wskazane przez radnego  
pojawiają się w większości przez cały okres funkcjonowania gminy. W przypadku egzaminów 
z jednej strony jest to jakiś wskaźnik, który można wziąć pod uwagę, przyglądając się jakości 
nauki w naszych szkołach. Zwrócił uwagę, że jest wypadkowa wielu czynników - podstawy 
programowe są zmieniane, pandemia, uwarunkowania miejscowości wiejskich. W przypadku 
wody to potrzeby są duże, ale wiele zależy od edukacji w tym temacie. Urząd Gminy i radni 
powinni częściej podejmować decyzje czy stanowiska, które wpływałyby na to, żeby edukacja 
w tym zakresie była znacznie większa.  

W związku z tym, że więcej pytań i uwag nie było, Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
debatę nad raportem o stanie Gminy Świdnica za rok 2020. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że we wszystkich uchwałach, 
podejmowanych na sesji jest zmiana w podstawie prawnej. Projekty uchwał zostały 
przygotowane i przesłane radnym 14 dni przed sesją, a w tym czasie nastąpiły zmiany w ustawie 
o samorządzie gminnym.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt z radnych 
nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Karol Wiler 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/219/2021 została 
podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Świdnica na lata 2022-2030. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że na komisjach Rady Gminy 
zgłoszono autopoprawkę do projektu uchwały. W załączniku do uchwały w § 3 w tabeli  
w punktach 11 i 12 zmieniono „Województwa Dolnośląskiego” na „Województwa 
Lubuskiego”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 



W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Rozwoju Gminy Świdnica na lata 2022-2030. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/220/2021 została 
podjęta jednomyślnie. 
 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie 
Świdnica na rok szkolny 2021/2022. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i 1 
„wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie Świdnica na 
rok szkolny 2021/2022. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (14) 
Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa 
Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 



WSTRZYMUJE SIĘ (1) 
Jan Bitka 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/221/2021 została 
podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/222/2021 została 
podjęta jednomyślnie. 
 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie kierownika gminnej 
jednostki organizacyjnej. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia Komisji skarg, 
wniosków i petycji. Przewodnicząca Komisji poinformowała o ustaleniach z posiedzenia 
komisji, które odbyło się 15 czerwca br. Komisja skarg, wniosków i petycji rekomenduje 
negatywne rozpatrzenie skargi.  



Przewodniczący poprosił o opinię z posiedzenia komisji. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, 
Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-Sierko  poinformowała, że opinia komisji 
jest jednomyślnie pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie kierownika gminnej jednostki 
organizacyjnej. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/223/2021 została 
podjęta jednomyślnie.  
 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia Komisji skarg, 
wniosków i petycji. Przewodnicząca Komisji poinformowała o ustaleniach z posiedzenia 
komisji, które odbyło się 15 czerwca br.  

Przewodniczący poprosił o opinię z posiedzenia komisji. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, 
Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-Sierko poinformowała, że opinia komisji 
jest pozytywna, przy 11 głosach „za”, 1 głos „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marek Bursztyn, Błażej Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Karol Wiler 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/224/2021 została 
podjęta przy 12 głosach „za”, 2 głosach „wstrzymujących się” i 1 braku głosu.  
 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Świdnica. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJE SIĘ (1) 
Karol Wiler 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/225/2021 została 
podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 



 
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie 
pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/226/2021 została 
podjęta jednomyślnie. 
 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski oddał głos Wójtowi Gminy 
Świdnica. Wójt powiedziała, że chciałaby złożyć wniosek o zmianę w uchwale w dziale 801 
rozdziale 80195 § 2360 – dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego 
udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 
realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego. Wójt zawnioskowała 
o usuniecie „po zmianie” kwoty 10 tysięcy i przesunięcie jej do działu 750 rozdziału 75075 § 
4300.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji do projektu uchwały, który został przedstawiony na 
komisji jest negatywna, przy 3 głosach „za”, 8 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących 
się”.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że opinia komisji dotyczy projektu 
uchwały przedstawionej przed poprawką zgłoszoną przez wójta 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
projekt uchwały po zmianie zgłoszonej przez Wójta. Głosowanie zostało przeprowadzone 
zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok z autopoprawką. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/227/2021 została 
podjęta jednomyślnie. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Świdnica za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 
2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za”, 1 głos 
„wstrzymujący się”, bez głosów „przeciw”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Świdnica za 
2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 2020 rok. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 



WSTRZYMUJE SIĘ (1) 
Adam Szreder 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/228/2021 została 
podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z 
tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinie z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Komisji, poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach 
„za”, 1 głos „wstrzymujący się”, bez głosów „przeciw”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z tytułu 
wykonania budżetu za 2020 rok. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 14, NIE : 0, WSTRZYMUJE SIE: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
TAK (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJE SIE (1) 
Adam Szreder 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXI/229/2021 została 
podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica pogratulował Wójtowi uzyskania absolutorium. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz podziękowała wszystkim radnym i sołtysom za 
ich ogromną pracę, którą wspólnie z wójt wykonywali w zeszłym roku do października. 
Wyraziła nadzieję, że również od teraz współpraca będzie układała się bardzo dobrze. 
Podziękowała sołtysom za ich niedocenioną wciąż pracę na rzecz naszych małych społeczności. 
Powiedziała, że z radnymi nie zawsze jest zgoda we wszystkim, ale jest też pole do dyskusji. 
Wójt wyraziła nadzieję, że kierunek, który obrali z nią radni, spowoduje, że będą razem dążyć 
do tego aby te cele, które zostały zamierzone, będą zrealizowane do końca kadencji. Wójt liczy 
na wsparcie, dobre rady, na współpracę i na zrozumienie. 



 
20. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady trzydziestej 
pierwszej sesji Rady Gminy Świdnica. 

 

Protokołowała:                 Przewodniczył: 

Anna Równicka            Tomasz Marczewski 

 


